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ULUSLARARASI TARIMSAL KALKINMA FONU 
(IFAD) ÜLKE OFİSİ-DOĞU AVRUPA VE ORTA 
ASYA MERKEZİ HEYETİ, TARIM VE ORMAN 
BAKAN YARDIMCISI SAYIN PROF. DR. AHMET 
GÜMEN’E ZİYARET GERÇEKLEŞTİRDİ. 

 

Tarım ve Orman Bakan Yardımcısı Sayın Prof. Dr. 
Ahmet GÜMEN, Uluslararası Tarımsal Kalkınma 
Fonu (IFAD) Ülke Ofisi-Doğu Avrupa ve Orta 
Asya Merkezi Eski Direktörü Bernard HIEN ve 
Eylül ayında resmen göreve başlayacak Yeni 
Direktör Sayın Liam Francis CHICCA ve Ülke 
Program Müdürü Sayın Doç. Dr. Taylan KIYMAZ'ı 
Makamında kabul etti. 

Türkiye ve bölgedeki faaliyetler ile mevcut ve 
olası işbirlikleri üzerinde görüş alışverişi yapılan 
nezaket ve tanışma ziyaretine Avrupa Birliği ve 
Dış İlişkiler Genel Müdürümüz Sayın Fuat 
KASIMCAN ve Tarım Reformu Genel Müdürü Dr. 
Osman YILDIZ da katıldı. Bakan Yardımcısı Sayın 
Prof. Dr. GÜMEN IFAD'ın kırsalda kadın ve genç 
çiftçilerimizin güçlendirilmesinin gerekliliği, 
Bakanlığımızın son 45 günde özellikle bu konuda 
yaptığı destekler, kırsal kalkınmanın 
sürdürülebilir tarımı sağlamak için önemi ve 
devam eden projelerin depremden etkilenen 
illerdeki faaliyetlerinin hızlandırılmasının 
gerekliliğine vurgu yaptı. 

 

 

 

 

Ayrıca geçen hafta Roma'da gerçekleşen 2. Gıda 
Sistemleri Zirvesinde Birleşmiş Milletler Genel 
Sekreteri Sayın GUTERRES'in zirve sonunda 
yaptığı açıklamayla IFAD dahil Roma merkezli 
BM kuruluşlarının gıda sistemlerinin 
dönüşümünün hızlandırılmasına yönelik yerel, 
bölgesel ve küresel düzeyde yol gösterici ve 
ilham verici çalışmalarına devam etmeleri 
çağrısını hatırlatan Sayın Bakan Yardımcısı, 
buradan da hareketle, sürdürülebilir gıda 
sistemlerinin oluşturulması sürecinde IFAD ile 
işbirliği alanlarının araştırılmasını istedi. 

Sayın HIEN Türkiye'nin bölgedeki öncü rolünü 
kırsal kalkınma alanında yapılan projelerin 
bölgeye örnek olmasıyla da sürdürdüğünü, 
ülkemizde görev ve işbirliği yapmaktan duyduğu 
memnuniyeti ifade etti. Sayın CHICCA yeni 
görevinde bir önceki dönemde yapılan 
çalışmaların bölgedeki diğer ülkelere de 
yaygınlaştırılarak devam etmesini umduğunu, 
Güney-Güney İşbirliği kapsamında da faaliyetler 
gerçekleştirmekten memnun olacaklarını ifade 
etti. 

TARİH: 8 AĞUSTOS 2023 
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“Hepyerinden.coop” Dijital Platformunun 
Açılış Etkinliğine Katılım Sağlandı 

Avrupa Birliği Suriye Güven Fonu (MADAD) fonu 
ile desteklenen; Birleşmiş Milletler Gıda ve 
Tarım Örgütü Orta Asya Alt Bölge Ofisi (FAO-
SEC) ve Bakanlığımız işbirliğinde yürütülmekte 
olan "Sosyoekonomik Entegrasyonun 
Desteklenmesi ve Geçim İmkanlarının 
Yaratılması Aracılığıyla Geçici Koruma Altındaki 
Suriyeliler Ev Sahibi Toplulukların 
Dayanıklılığının Geliştirilmesi Projesi 
kapsamında Projenin ana faaliyetlerinden bir 
tanesi olan faydalanıcı illerde Kadın 
Kooperatifleri Programının hayata geçirilmesi 
kapsamında 10 ilde (Adana, Gaziantep, Hatay, 
İzmir, Kahramanmaraş, Kilis, Van, Bursa, Manisa 
ve Şanlıurfa) Kadın Kooperatifleri Programı 
başlatılmıştır.  

14-15 Şubat 2022 tarihlerinde İzmir’de 
gerçekleştirilen MADAD etkinliklerinde 10 
faydalanıcı ilde 10 kadın kooperatifini tek çatı 
altında toplayan mutabakat metni imzalanmış ve 
kooperatifler e-ticaret platformu 
“hepyerinden.coop”a kaydedilmişlerdir.  

Bu kapsamda 10 ildeki kadınların öncülüğünde 
kurulan kooperatiflerin oluşturduğu 
“HepYerinden.coop” e-ticaret platformunun 
açılış töreni  Bakanlığımız ABDGM, TRGM 
yetkililerinin, İlgili İl Tarım ve Orman 
Müdürlerinin ve proje koordinatörlerinin, proje 

paydaşları, BM Kurum temsilcileri, uygulayıcı 
ortaklar, akademi, özel sektör ve Uluslararası 
Kooperatif  kuruluşlarının bazılarının da çevrim 
içi katılımıyla 23 Ağustos 2023 tarihinde 
Bursa’da düzenlendi. Etkinliğe Genel Müdür 
Yardımcımız Ahmet Volkan GÜNGÖREN, Daire 
Başkanı Özge İMAMOĞLU ve AB Uzmanı Sezer 
SEZGİN ER katılım sağladılar. 

Bursa İl Tarım ve Orman Müdürü Hamit AYGÜL, 
FAO Türkiye Temsilci Yardımcısı Dr. Ayşegül 
SELIŞIK, Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığında 
Genel Müdür Yardımcısı Metehan ÖZCAN’ın da 
açılış konuşmaları gerçekleştirdiği etkinlikte 
Sayın Güngören, kadınların kooperatifleşmedeki 
önemine vurgu yaparak kendisinin de sipariş 
verdiğini ve zamanla platforma daha da sahip 
çıkılacağını, Bakanlık olarak da gerekenin 
yapılacağını ifade etti. 

Günün ikinci yarısında gerçekleşen panelde 
çeşitli sektörlerden katılımcılar Tarım 
Sektöründe Dijitalleşme ve Kırsal Kalkınmada 
Kadının Rolü Üzerine Konuşmalar 
gerçekleştirdi. 

Hepyerinden.coop platformunun, sürdürülebilir 
tarım ve kadın güçlenmesi konularında üreten 
kadınların gücünü bir araya getiren, “yerinden 
emek, yerinden mahsul” anlayışıyla kadınların 
üretkenliklerini ve başarılarını artırmak 
konusunda büyük fayda sağlayacağı 
düşünülmektedir. Etkinliğin açılışında sanatçı 
Engin Altan Düzyatan ve Diyetisyen Dilara Koçak 
da yer aldı. 

Engin Altan DÜZYATAN dijital platformdan 
etkinlik esnasında ilk alışverişini gerçekleştirdi. 
Açılış etkinliğinin ardından Kooperatiflerin 
sergisi ve stantları gezildi, katılımcılar ürünleri 
ilk elden satın alma imkanı buldular. 

Etkinliğin akabinde 24 Ağustos 2023 tarihinde 
FAO tarafından Projedeki ilerlemelere ilişkin son 
durum ve Deprem sonrası faaliyetlere ilişkin 
sunumlar gerçekleşti. 

Tarih: 24 Ağustos 2023 
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Küresel Çevre Fonu 7. Genel Kurulu 

22-26 Ağustos tarihleri arasında Küresel Çevre 
Fonu'nun (GEF) 7. Genel Kurul Toplantısı 
Vancouver/Kanada’da düzenlendi. Genel 
Kurul’da, sağlıklı insanlarla sağlıklı bir gezegen 
sağlamaya yönelik çözümleri tartışmak üzere 
Bakanlar, hükümet yetkilileri, iş dünyası, 
uluslararası kuruluşların liderleri ve çevre 
sözleşmelerinin yanı sıra gençlik grupları, sivil 
toplum ve Yerli Halkların temsilcileri bir araya 
geldi. 

Genel Kurul’da biyoçeşitlilik kaybı, toksik 
kimyasallar ve kirliliği ve doğal kaynak kaybını 
sona erdirme, iklim değişikliğiyle mücadele ve 
kapsayıcı, yerel halkların öncülüğünde korumayı 
teşvik etmeye yönelik olarak konular tartışıldı. 

Toplantıda ayrıca türlerin ve ekosistemlerin 
küresel olarak korunmasına hizmet etmek 
amacıyla yeni bir finansman kaynağı olan 

Küresel Biyoçeşitlilik Çerçeve Fonu'nun kabul 
edilmesini takiben lansmanı da yapıldı.  

Yeni Küresel Biyoçeşitlilik Çerçeve Fonu (GBFF), 
orman yangınları, sel, aşırı hava koşulları ve 
kentsel yerleşim de dahil olmak üzere insan 
faaliyetleri nedeniyle tehdit altında olan yabani 
türlerin ve ekosistemlerin korunması ve 
sürdürülebilirliğine yönelik yatırımları harekete 
geçirmek ve hızlandırmak için tasarlandı. 
Toplantıda Kanada 200 milyon Kanada doları ve 
Birleşik Krallık 10 milyon İngiliz sterlini ile fona 
ilk katkıda bulunan ülkeler oldu. 

Bahse konu toplantıya GEF Türkiye İdari Odak 
Noktası Sekretarya görevini yürüten 
ABDGM’den Çalışma Grubu Sorumlusu AB 
Uzmanı Dr. Umay Gökçe ÖZKAN ve Siyasi Odak 
Noktalığı Görevini yürüten Hazine ve Maliye 
Bakanlığından Daire Başkanı Tuba Yalım katılım 
sağladı. 

Tarih: 22 Ağustos 2023 

DIŞ KAYNAKLI PROJELER İZLEME SİSTEMİ 
BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

07.08.2023 tarihinde BTGM yetkilileri 
tarafından İzleme ve Değerlendirme Daire 
Başkanlığı personeline sistem kullanımına 
ilişkin bilgilendirme yapılmıştır. Bununla 
birlikte, İzleme ve Değerlendirme Daire 
Başkanlığı personeli ile gerçekleştirilen dış 
kaynaklı projeler izleme sistemi bilgilendirme 
toplantısında mevcut sistemde hali hazırda 
yaşanan sıkıntılar ve güncellenmesi gereken 
bölümler kapsamında karşılıklı görüş 
alışverişinde bulunulmuştur. Söz konusu 
sistemde İzleme ve Değerlendirme Daire 
Başkanlığı tarafından gerçekleştirilmesi talep 
edilen değişiklikler BTGM yetkilileri ile 
paylaşılmıştır.  

Bakanlığımızın 31.03.2023 tarihli ve 2023/5 
sayılı Dış Kaynaklı Projelerin İzlenmesine 
Yönelik Genelge kapsamında düzenli eğitim 
bilgilendirme ve rehberlik faaliyetleri 
yürütülmektedir. Bu çerçevede, Bakanlığımız 



4 
 

merkez ve taşra teşkilatı Birim Amirleri, PİH 
(Proje İzleme Uzman Havuzu) Personeli, PTN 
(Proje Temas Noktası), PİN (Proje İletişim 
Noktası) için Bakanlığımızın Dış Kaynaklı Proje 
İzleme Sistemine  (www.dis.tarimorman.gov.tr)  
ilişkin bilgilendirme toplantısı Bilgi Teknolojileri 
Genel Müdürlüğü iş birliği ile Genel 
Müdürlüğümüz tarafından 04 Eylül 2023 
tarihinde saat 10.30'da çevrim içi olarak 
düzenlenecek olup, gerekli hazırlıklar 
yürütülmektedir. 

AB yeşil tarım hedeflerine 2024 
seçimlerinden önce ulaşabilecek mi? 

 

Avrupa seçimleri yaklaşırken, yasa koyucular, 
yasama yetkisinin iklimi koruma yetkisi kısmını 
kurtarmak için çabalarken, Yeşil Anlaşma'nın 
tarım ve gıda politikasına ilişkin mirasını 
belirlemenin kritik zamanı gelmiş görünüyor. 

Haziran 2024'teki AB seçimleri şimdiden AB 
politika yapımına gölge düşürüyor: Daha önce 
kabul edilmeyen herhangi bir direktif veya 
düzenleme, yeni Parlamento ve Komisyon 
yönetiminde belirsiz bir gelecekle karşı karşıya 
kalacak. Bu nedenle, yasaların ertelenmesinin 
veya ileri itilmesinin siyasi bir araca dönüştüğü 
AB tarım ve gıda politikasında zaman baskısı 
devam ediyor ve halihazırda hissediliyor. Bu 
arada, AB'deki parti grupları kampanya moduna 
girdikçe gıda ve tarım sorunları da giderek 
siyasallaşıyor. 

Bütün bunlar İspanya'nın AB Konseyi 
başkanlığı açısından ne anlama geliyor ve yaz 
tatilinden sonra bizi neler bekliyor? 

Yeşil Anlaşma girişimleri – hâlâ bir şansları 
var mı? 

Halihazırda masada olan ancak hâlâ yasama 
sürecinden geçen öneriler arasında, AB'nin 
çevresel sürdürülebilirliğe yönelik amiral gemisi 
politikası olan Yeşil Mutabakat’ın birkaç önemli 
dosyası da yer alıyor. 

Son zamanlarda kendisini AB yasa yapma 
sürecindeki tartışmaların merkezinde bulan 
kötü şöhretli Doğa Restorasyon Yasası (NRL), 
toprak sahiplerine yönelik tazminat tedbirleri ve 
AB'nin tarım sübvansiyonları bütçesinin 
kullanılıp kullanılmayacağı da dahil olmak üzere 
tarımsal sistemlerin restorasyonuyla ilgili çeşitli 
hükümler içeriyor.  

Merkez sağ Avrupa Halk Partisi'nin (EPP) yasaya 
karşı bir kampanya başlatmasının ardından 
kaderi dengedeydi, ancak Avrupa Parlamentosu 
genel kurulu Temmuz ortasında yapılan bir 
oylamayla yasayı destekledi. Ardından 
Parlamento 19 Temmuz'da AB bakanlarıyla 
kurumlar arası görüşmelere başladı. Bunlar 
sıklıkla uzatılabilse de, Parlamento zaten genel 
kurul oylamasında Konsey'in pozisyonuna 
yaklaştığından bu durumda yakın zamanda bir 
anlaşmaya varılabilir. 

Bu arada, Komisyonun pestisit kullanımını ve 
riskini 2030 yılına kadar yarı yarıya azaltmayı 
önerdiği, Yeşil Mutabakat bloğuna ait bir başka 
önemli öneri olan pestisitlerin sürdürülebilir 
kullanımı düzenlemesi (SUR) için zaman 
daralıyor. 

Zaten planlanandan aylar sonra teklif edilen 
çekişmeli yasa, daha fazla gecikmeye maruz 
kaldı; kampanyacılar ve Yeşil milletvekilleri, 
anlaşmayı çok geç olana kadar geciktirmeye 
yönelik taktiksel bir manevradan 
şüpheleniyorlar. 

Parlamento komitesi oylarının birkaç ay 
ertelenmesi ve Konseyin Komisyon'dan talep 
ettiği ekstra etki çalışmasını henüz yakın 
zamanda almış olması nedeniyle, yasanın 

https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/agrifood-brief-baiting-the-village-people/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/agrifood-brief-baiting-the-village-people/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/exclusive-spains-agriculture-minister-sets-out-eu-presidency-priorities/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/exclusive-spains-agriculture-minister-sets-out-eu-presidency-priorities/
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seçimlerden önce onaylanamayacağını 
düşünmek için çokça neden var. 

Ayrıca, Komisyonun büyük hayvan çiftlikleri de 
dahil olmak üzere endüstriyel tesislerden 
kaynaklanan zararlı emisyonları azaltmayı 
amaçladığı Endüstriyel Emisyon Direktifi (IED) 
de halen beklemede. 

Avrupa Parlamentosu üyelerinin kısa süre önce 
görev yetkilerine ilişkin oylamasını 
geçirmelerinin ardından Parlamento ile Konsey 
arasındaki müzakereler çoktan başladı. Ancak 
Komisyon, tekliflerinin her iki yasa koyucu 
tarafından 'önemli ölçüde' 
sulandırılabileceğinden endişe ediyor; özellikle 
de tarımsal emisyon eşiği ve sığır emisyonlarının 
dahil edilmesi söz konusu olduğunda. 

AB yönetiminin de 2023'ün üçüncü çeyreğinde 
sürdürülebilir gıda sistemleri yasası önerisini 
masaya koyması bekleniyor. Başlangıçta Yeşil 
Mutabakat’ın tarım-gıda bileşeni olan Tarladan 
Çatala stratejisinin kapsayıcı mevzuatı olarak 
tanıtılan yeşil kampanyacılar, Teklif, gıda 
güvenliğine daha fazla odaklanılmasına neden 
olabilir diyor. 

Yeşil Mutabakat’ın başlangıçtaki tutkusunu 
koruma görevi, onun en sadık savunucusu 
Komisyon Başkan Yardımcısı Frans 
Timmermans'ın Hollanda seçim yarışına 
şapkasını attıktan sonra muhtemelen 
Brüksel'den ayrılması nedeniyle daha zor 
olabilir. 

Tarih: 21.08.2023 

Kaynak: 
https://www.euractiv.com/section/agriculture
-food/news/will-the-eu-achieve-its-green-
farming-ambitions-before-the-2024-elections/ 

 

 

 

UKRAYNA BALIKÇILIK SÜBVANSİYONLARINA 
İLİŞKİN ANLAŞMAYI RESMEN KABUL ETTİ 

Ukrayna, Balıkçılık Sübvansiyonları 
Anlaşması'na ilişkin kabul belgesini 17 
Ağustos'ta resmen sundu. DTÖ Genel Direktörü 
Dr Ngozi Okonjo-Iweala, Ukrayna'nın kabul 
belgesini Kiev ziyareti sırasında Başbakan 
Yardımcısı Ekonomi Bakanı Yuliia 
Svyrydenko'dan aldı. 

 

Dr. Okonjo-Iweala şunları söyledi: "Ukrayna'nın 
DTÖ'nün Balıkçılık Sübvansiyonları 
Anlaşması'nı bu olağanüstü zorluklar karşısında 
resmen kabul etmesinden son derece 
memnunum. Bu önemli dönüm noktası, 
Ukrayna'nın çok taraflı işbirliğine olan kararlı 
bağlılığını vurgulamakta ve DTÖ'nün 
sürdürülebilirlik misyonuna olan kararlı 
desteğini güçlendirmektedir. Anlaşmayı zaten 
kabul etmiş olan DTÖ üyelerine teşekkür 
ediyorum ve okyanuslarımızın 
sürdürülebilirliğinin korunması için bu çığır 
açan Anlaşmanın etkili bir şekilde 
uygulanmasını sağlamak için diğer üyelerimizi 
de çaba göstermeye davet ediyorum." 

Başbakan Yardımcısı Yuliia Svyrydenko 
"Anlaşmanın onaylanması, Ukrayna'nın sadece 
Ukrayna'da değil, tüm dünyada halkın refahını 
sağlama sorumluluğunun bir örneğidir. 
Anlaşmayı kabul eden ilk üyeler arasında 
olmaktan onur duyuyoruz. Bu eylemin, üyelerin 
geri kalanını kabul belgelerini sunmaya motive 
edeceğine inanıyorum. “ dedi. 
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DTÖ'nün 2022'deki 12. Bakanlar Konferansı'nda 
(MC12) oybirliği ile kabul edilen Balıkçılık 
Sübvansiyonları Anlaşması, dünyadaki balık 
stoklarının yaygın olarak tükenmesinde kilit bir 
faktör olan zararlı sübvansiyonları engellemek 
için yeni bağlayıcı, çok taraflı kurallar 
belirlemektedir. Buna ek olarak, Anlaşma 
gelişmekte olan ve en az gelişmiş ülkelerin 
(LDC'ler) ihtiyaçlarını kabul etmekte ve 
yükümlülükleri yerine getirmelerine yardımcı 
olmak için teknik yardım ve kapasite geliştirme 
sağlamak üzere bir Fon oluşturmaktadır. 

Anlaşma, yasadışı, bildirilmemiş ve 
düzenlenmemiş (IUU) balıkçılığa desteği 
yasaklamakta, aşırı avlanan stokların 
avlanmasına yönelik desteği yasaklamakta ve 
düzenlenmemiş açık denizlerde balıkçılık için 
sübvansiyonları sona erdirmektedir. Üyeler 
ayrıca, MC12'de, MC13 tarafından Anlaşmanın 
disiplinlerini daha da geliştirecek ek hükümler 
için tavsiyelerde bulunmak amacıyla, bekleyen 
konular üzerinde müzakerelere devam etmeyi 
kabul etmiştir. 

Kaynak: 
https://www.wto.org/english/news_e/news23
_e/fish_17aug23_e.htm 

 

GLİFOSAT: KRİTİK ENDİŞE ALANI YOK, VERİ 
BOŞLUKLARI BELİRLENDİ 

EFSA, 6 Temmuz 2023 tarihinde yayımladığı 
basın açıklamasında, Temmuz sonunda 
yayımlanması beklenen “Glifosatın Risk 

Değerlendirmesine İlişkin Emsal İncelemesi” 
sonuçlarını paylaşmıştır. 

İncelemede yer alan başlıca bulgular aşağıda 
sunulmuştur: 

- EFSA, glifosat aktif maddesinin insanlar ve 
hayvanlar veya çevre için oluşturduğu riske 
ilişkin risk değerlendirmesinin emsal 
incelemesinde, glifosatın onayına veya onayının 
yenilenmesine engel olabilecek herhangi bir 
kritik endişe alanı tespit etmemiştir. 

- 2022 yılında Avrupa Kimyasallar Ajansı 
(European Chemicals Agency - ECHA) glifosat 
için bir tehlike değerlendirmesi yapmış ve 
kanserojen, mutajen veya reprotoksik bir madde 
olarak sınıflandırılması için bilimsel kriterleri 
karşılamadığı sonucuna varmıştır. EFSA, 
glifosatla ilgili AB risk değerlendirmesinin 
amaçları doğrultusunda ECHA'nın tehlike 
sınıflandırmasını kullanmıştır. 

- Veri eksikliklerinin tespit edildiği durumlarda, 
bunlar EFSA'nın sonuçlarında ya 
sonuçlandırılamayan konular ya da bekleyen 
konular olarak rapor edilmiştir. 

Sonuçlandırılamayan konular arasında, 
glifosattaki safsızlıklardan (impurities) birinin 
değerlendirilmesi, tüketici diyet risk 
değerlendirmesi ve su bitkilerine yönelik 
risklerin değerlendirilmesi yer almaktadır. 
Bekleyen konular arasında ise, temsili 
kullanımlar için formülasyonun risk 
değerlendirmesini sonuçlandırmak için gerekli 
olan, değerlendirme için sunulan glifosat bazlı 
pestisit formülasyonunda bulunan 
bileşenlerden birinin toksisitesine ilişkin bilgi 
eksikliğidir. Bu formülasyon için akut toksisite 
ve genotoksisiteye ilişkin herhangi bir gösterge 
bulunmamaktadır. 

Biyoçeşitlilik konusunda EFSA uzmanları, 
glifosatın temsili kullanımlarıyla ilişkili risklerin 
karmaşık olduğunu ve birden fazla faktöre bağlı 
olduğunu kabul etmiş ve uyumlaştırılmış 
metodolojilerin ve üzerinde anlaşmaya varılmış 
özel koruma hedeflerinin eksikliğine dikkat 
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çekmiştir. Genel olarak, mevcut bilgiler, risk 
değerlendirmesinin bu yönü hakkında kesin 
sonuçlara varılmasına izin vermemektedir. 

- Ekotoksikoloji ile ilgili olarak, veri paketi, 
glifosatın önerilen 23 kullanımından 12'sinde 
memeliler için yüksek uzun vadeli risk tespit 
eden muhafazakâr bir risk değerlendirme 
yaklaşımına imkân sağlamıştır. 

Söz konusu basın açıklamasına, 
https://www.efsa.europa.eu/en/news/glyphos
ate-no-critical-areas-concern-data-gaps-
identified adresinden ulaşılabilmektedir. 

Haber Kaynak: 
https://www.efsa.europa.eu/en/news/glyphos
ate-no-critical-areas-concern-data-gaps-
identified  (6 Temmuz 2023) 

Resim Kaynak: 

https://www.efsa.europa.eu/sites/default/files
/styles/lg_col_12_16x9_x2/public/2023-
07/shutterstock_1397206178.jpg.webp?itok=h
ZvKxVuB (6 Temmuz 2023) 

 

 

 

RASFF: Avrupa Birliği'nin Gıda Sistemlerini 
Koruyan 40 Yıl 

Gıda ve Yem için Hızlı Uyarı Sistemi (RASFF), AB 
Üye Devletleri arasında bilgi alışverişini 
sağlamak ve böylece gıda güvenilirliği 
yetkililerinin halk sağlığı risklerine mümkün 
olan en kısa sürede müdahale edebilmesini 
sağlamak için kurulmuştur. DG SANTE Hızlı 
Alarm Sistemleri Ekip Lideri Jan BAELE bu gıda 
güvenilirliği aracını, nasıl çalıştığını ve 
vatandaşların yaşamlarına nasıl fayda 
sağladığını anlattı. 

RASFF'ın son 40 yıldaki ana başarıları 
nelerdir? 

Yaklaşık 45 yıl önce, Gıda ve Yem için Hızlı Uyarı 
Sistemi (RASFF), o zamanlar sadece dokuz olan 
Üye Devlet ile Avrupa Komisyonu arasında 
kurulan ilk gerçek iş birliklerinden biriydi. Gıda 
sistemlerimize yönelik potansiyel tehditler 
hakkında günlük olarak anında bilgi vermek için 
tasarlanmıştı. 

1990'ların başında mallar için AB iç sınırları 
kaldırıldığında, Tek Pazar'ı gözetlemek için bir 
araç olarak seçildi. Sistem, 2000'li yılların 
başında Avrupa Komisyonu'nun Gıda 
Güvenilirliğine ilişkin Beyaz Kitabı’nın bir 
parçası olarak daha da güçlendirildi. 

O zamandan beri RASFF, AB gıda güvenilirliği 
sisteminin önemli bir parçası olmuştur. Üye 
Devletlerin piyasada ve dış sınırlarda gıda veya 
yemle ilgili sağlık risklerine karşı hızlı önlem 
almasına olanak tanır. 

RASFF nasıl çalışır ve üye devletlerin bireysel 
rolleri nelerdir? 

Bir Üye Devlet, kontrolleri sırasında piyasaya arz 
edilen veya sınırda sunulan belirli bir gıda veya 
yemin başka bir RASFF üyesi ülkeyi 
etkileyebilecek bir sağlık riski oluşturabileceğini 
tespit ettiğinde, bulgularını Komisyona bildirir. 
Bu arada, RASFF üye ülkeleri arasında Türkiye, 
İsviçre, İzlanda, Lihtenştayn ve Norveç gibi 
birkaç üçüncü ülke de bulunmaktadır. 
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Komisyon daha sonra, gerektiğinde kendi 
bölgelerinde hareket edebilmeleri için bilgileri 
tüm RASFF üyelerine derhal sunar. 

Komisyon ayrıca, tehdidin ilk keşfini yapan 
ülkeden, gerekli olması halinde bildirimini ek 
bilgilerle tamamlamasını isteyebilir. Üye 
Devletler daha sonra bulunan tehlikeler, 
izlenebilirlik ve diğer ilgili bilgiler hakkında ek 
bilgilerle geri bildirimde bulunacaktır. 

Vatandaşlar böyle bir sisteme sahip 
olmaktan nasıl yararlanır? 

RASFF yürürlükteyken, vatandaşlar, bir ürün 
başka bir Üye Devlette üretilmiş veya başka bir 
Üye Devlet aracılığıyla ithal edilmiş olsa bile, 
gıdayla ilgili bir sağlık riski olduğunda ulusal 
makamların hızlı bir şekilde harekete 
geçtiğinden emin olabilirler. Onlara pazardan 
satın aldıkları veya dışarıda yemek yerken 
yedikleri yiyeceğin olabilecek en güvenli şey 
olduğunu bilme güvenini veren, temelde başka 
bir koruma düzeyidir. 

Gıda güvenilirliği ile ilgili sorunlar her zaman 
ortaya çıkacaktır. Ancak, RASFF aracılığıyla 
yetkililer, bir risk belirlenir belirlenmez 
tüketicileri korumak için birlikte çalışır. 

Böylece daha ürün raflara ulaşmadan birçok risk 
önlenmiş olur. Tüketiciler, tüketmesi güvenli 
olmayan bir ürünü zaten satın almış olsalar bile, 
yetkililer, etkilenen ürünleri geri çağırmak veya 
sorumlu operatör tarafından geri çağrıldıklarını 
izlemek için RASFF'deki bilgileri kullanacaktır. 

RASFF Tüketici Portalı, AB Ülkeleri için 
RASFF'de bildirilen bu tür geri çağırmaları 
izlemenin harika bir yoludur. 

RASFF yıllık raporu artık gıda sahtekarlığını 
da içeriyor. Bu neden? 

Vatandaşlar ne yediklerini ve nereden geldiğini 
bilmeyi hak ediyor. 

Bu nedenle, 2020'de resmi kontrollere ilişkin 
yeni kurallar yürürlüğe girerek Uyarı ve İş Birliği 

Ağı'nı (ACN) kurdu. Bu, Tarım-Gıda 
Dolandırıcılık Ağı'nın (FFN) bir parçası olduğu 
Gıda ve Yem için Hızlı Uyarı Sistemi ile İdari 
Yardım ve İş Birliği Ağı'nı (AAC) entegre ediyor. 

Bu, AB'nin gıda sistemlerinin dünyadaki en 
güvenli sistem olmasını sağlamayı amaçlayan bir 
başka şeffaf koruma katmanıdır. 

Haber Kaynak:  
https://ec.europa.eu/newsroom/sante/items/
795595/en   (19 Temmuz 2023) 

Resim Kaynak: 
https://ec.europa.eu/newsroom/repository/pi
cture/2023-
28/baele_C7hcSykz5Leqe78IVaWyswlgzk_1322
24.jpg (19 Temmuz 2023) 

BİRİNCİ ALG FARKINDALIK ZİRVESİ PARİS’TE 
YAPILACAK 

 

Avrupa Komisyonu, Fransa ve Küresel Deniz 
Yosunu Koalisyonu 5 ile 7 Kasım tarihleri 
arasında ilk defa yapılacak olan AB Alg 
Farkındalık Zirvesi’ne Paris’te ev sahipliği 
yapacak. Etkinliğe Monako I. Albert Vakfı 
Oşinografi Enstitüsü de destek verecek. Zirvenin, 
alg yetiştiriciliğinin ulusal ile bölgesel 
ekonomiler, insanlar ve de okyanusların 
yenilenmesine sağlayacağı sayısız fayda 
hakkında AB Üye Devletlerindeki yönetimler 
arasında ve kamuda farkındalığı artırma 
sürecine önayak olması bekleniyor. Bu 
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kapsamda Zirvenin amaçları aşağıdaki şekilde 
belirlenmiştir:  

• Alg ve alg esaslı ürünler hakkındaki kamu 
farkındalığını artırmak  

• Bu ürünlere olan talebi artırmak 

• AB alg sektörünün gelişimi teşvik etmek  

5’ten 6 Kasım’a kadar Oşinografi Enstitüsü’nün 
Paris’teki tesisi olan Maison de l’Océan alg 
topluluğuna ev sahipliği yapacak. AB kamu 
sektörü temsilcileri alg girişimcileri, KOBİ’ler, 
yeni kurulan şirketler, araştırmacılar ve 
akademisyenlerden ilham alabilecekler. Bu iki 
gün Üst Düzeyin Katılacağı panellere, 
tartışmalara ve yenilikçi projelerin 
sergilenmesine olanak sağlayacak. 7 Kasım 
tarihinde ise kapılar vatandaşlara açılacak. İyi 
bilinen kişiler bu yolculuğa rehberlik edecek ve 
ilham verici konuşmaların yanında yosun esaslı 
yemekleri tatma imkanı sunulacak.  

Kaynak:  

https://oceans-and-
fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-eu-
organises-1st-eu-algae-awareness-summit-
paris-5-7-october-2023-08-17_en 

AB VE İNGİLTERE BALIKÇILIK YÖNETİMİ 
KONUSUNDA ÜÇ ANLAŞMAYA VARDI 

 

AB-İngiltere Balıkçılık Uzmanlık Komitesi (SCF), 
Avrupa Birliği ile Birleşik Krallık arasında daha 
iyi balıkçılık yönetimi için üç anlaşmaya vardı. 
Anlaşmalar şunları içermektedir: 

• AB ile Birleşik Krallık arasında balıkçılık 
fırsatlarının gönüllü transferine yönelik bir 
mekanizma 

• Yönetim tedbirlerini diğer taraflara bildirim 
için ortak rehber ilkeler 

• Dört paylaşılan stokun (limon dil balığı, cadı 
pisi balığı, kalkan ve çivisiz kalkan) yönetiminde 
iyileştirmeler 

Çevre, Okyanuslar ve Balıkçılıktan sorumlu 
Komisyon Üyesi Virginijus Sinkevičius konu ile 
ilgili şunları söyledi: 

“Bu anlaşmalar, AB ve Birleşik Krallık'ın, AB-
İngiltere Ticaret ve İşbirliği Anlaşması 
çerçevesinde birlikte etkili bir şekilde 
çalışabileceğini göstermektedir. Anlaşmalar, 
paylaşılan balıkçılık stoklarımızın sürdürülebilir 
yönetimini geliştirecek ve her iki tarafın filosunu 
da destekleyecektir. Bu, yeni balıkçılık ilişkimizi 
normalleştirmek için birlikte yürüttüğümüz 
çalışmanın başarısını gösteriyor ve paylaşılan 
yönetim zorlukları konusunda sürekli işbirliği 
için güçlü bir temel oluşturuyor." 

AB ile Birleşik Krallık arasında av haklarının yıl 
içinde gönüllü olarak aktarılmasına yönelik bir 
mekanizmanın kurulması, her iki taraftaki 
filoların av haklarının kendi özel operasyonel 
ihtiyaçlarına göre dağıtılmasına yardımcı 
olacaktır. Bu mekanizma, sektörden gelen 
tekliflere dayalı olarak yıl içinde birkaç tur 
transfer yapılmasına olanak tanıyacak. 
Mekanizma, 2021'den bu yana yürürlükte olan 
ve her iki taraf için de iyi işlediği kanıtlanmış 
olan kota değişimine yönelik geçici sistemin 
ilkelerine dayanıyor. Bu anlaşma AB içinde kota 
takasları için uygulanan ilkeleri izlemekte olup 
AB'nin dış balıkçılık ortaklarıyla olan ilişkileri 
kapsamında da uygulanmaktadır.   
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Taraflar ayrıca dört paylaşılan stok olan limon 
dil balığı, cadı pisi balığı, kalkan ve çivisiz kalkan 
balıklarının yönetiminde de ilerleme 
kaydetmiştir. AB ve Birleşik Krallık, Uluslararası 
Deniz Araştırmaları Konseyi'nin (ICES) önceki 
yönetim yaklaşımının sürdürülebilirlik riskleri 
içerdiğini belirten bilimsel tavsiyesinin 
ardından, bu dört paylaşılan stok için Toplam 
İzin Verilen Av Miktarının (TAC'ler) 
belirlenmesine yönelik yeni bir çerçeve ortaya 
koyan bir öneriyi kabul etti. Bu çerçeve, Manş 
Denizi ve Skagerrak'taki bu paylaşımlar için yeni 
TAC'leri ve bu TAC'ler için ilgili AB ve Birleşik 
Krallık kota paylarını içermektedir. 

Yönetim önlemlerinin bildirimine ilişkin ortak 
kılavuzlar bir diğer önemli kilometre taşıdır. 
Artık hem AB hem de Birleşik Krallık, kendi 
sularında aldıkları ve karşı tarafın gemilerini 
etkileyebilecek tüm yönetim tedbirlerini diğer 
tarafa bildirmek zorunda. Bu yönergeler, 
bildirim zaman çizelgeleri, bildirimlerin 
standartlaştırılmış içeriği ve bildirimlere 
katılımı da içeren bu sürece açıklık 
sağlamaktadır. 

Kaynak:  

https://oceans-and-
fisheries.ec.europa.eu/news/eu-and-uk-reach-
three-agreements-fisheries-management-2023-
08-08_en   

KOMİSYONUN BALTIK DENİZİNDEKİ 2024 AV 
HAKLARI TEKLİFİ 

28 Ağustos tarihinde Komisyon, birçok 
balıkçılığın zor durumda olduğunu gösteren 
bilimsel bir değerlendirmeye cevaben Baltık 
Denizi için 2024 av haklarına ilişkin teklifi kabul 
etti.  

Komisyon Baltık Denizi'nde yönetilen on stoktan 
üçü için toplam izin verilen avlanma miktarını 
(TAC'ler) ve kotaları önerdi. Kalan kota önerileri 
daha sonraki bir aşamada oluşturulacak. 
Komisyon, Finlandiya Körfezi'nde somon av 
haklarının yüzde 7 artırılmasını, bunun yanında 
ana havzada somon avlanmasını yüzde 15 

oranında azaltmayı, ayrıca Riga Körfezi'nde 
ringa avcılığının yüzde 20 oranında azaltılmasını 
öneriyor. 

Baltık'taki diğer stoklara (batı morina, doğu 
morina, batı ringa balığı, Bothnia ringa balığı, 
orta ringa balığı, çaça balığı ve pisi balığı) ilişkin 
olarak Komisyon, Morina balığının yassı 
balıklarla, ringa balığının da çaça ile birlikte 
yakalandığı gerçeğini daha iyi dikkate alması 
için, Uluslararası Deniz Araştırma Konseyi'nden 
(ICES) ek bilgi talep etti.  

Bilim adamları, merkezi Baltık ringa balığı 
stokunun büyüklüğünün 1990'ların başından bu 
yana minimum seviyeler civarında veya altında 
olduğunu tahmin ediyor. Bothnia’daki ringa 
balığı stok büyüklüğü, genç balık sayısının az 
olması ve yaşlı balıkların boyunun küçük olması 
nedeniyle sağlıklı seviyelerin altına düştü. Bu 
nedenle Komisyon, her iki stok için de 
hedeflenen avcılığın kapatılmasını ve ana 
havzanın çoğunda morina stokları, batı ringa 
balığı ve somon balığında hedeflenen avcılığın 
kapatılmasına devam edilmesini önermektedir. 

Komisyon, sonbaharda beklenen ek bilgilere 
dayanarak batı morina, doğu morina, batı ringa 
balığı, Bothnian ringa balığı ve merkezi ringa 
balığı için hedef dışı av TAC'lerinin 
belirlenmesini önerecektir. Bu öneri, gemilerin, 
örneğin pisi balığı veya çaça balığı avlarken, bu 
zayıf stokların her birinin kaçınılmaz avlarını 
karaya çıkarmalarına olanak tanıyacaktır. 
Önerilen TAC'ler, ICES'in mevcut en iyi bilimsel 
tavsiyelerine dayanmaktadır ve 2016 yılında 
Avrupa Parlamentosu ile Konsey tarafından 
kabul edilen Baltık Çok Yıllı Yönetim Planını 
takip etmektedir.  

Bu önerilere dayanarak AB ülkeleri, Baltık Denizi 
havzasında avlanabilecek en önemli ticari balık 
türlerinin maksimum miktarlarını belirlemek 
için nihai bir karar alacak. Konsey, Komisyon'un 
teklifini 23-24 Ekim tarihlerinde yapılacak 
Bakanlar toplantısında kabul etmek amacıyla 
inceleyecek. 
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Kaynak: 
https://ec.europa.eu/commission/presscorner
/detail/en/IP_23_4287 

KANCA, İP VE BETON: BALIKÇI DENİZ 
YATAĞINI KURTARMAK İÇİN BETON 
HEYKELLER KULLANDI 

 

Toskana kıyısı açıklarındaki deniz yatağına 
dağılmış heykeller, doğal yaşam alanlarını 
koruyor ve flora ve faunayı trol ağlarından 
koruyor. İtalyan bir balıkçının doğayı koruma 
kampanyası, ticari trol tekneleriyle 
mücadelesinde yaratıcı bir silah olan heykeli 
tanıtmasını sağladı. Paolo Fanciulli, memleketi 
Maremma'daki deniz yatağını heykellerle 
süsledi. Trol teknelerinin ağları heykellere 
takılıyor ve böylece Toskana kıyılarındaki flora 
ve faunanın doğal yaşam alanını korumaya katkı 
sağlıyorlar. Paulo şunları söyledi: “Deniz benim 
hayatım ve denize sanat katma fikri aklıma 
geldiğinde çok duygulandığını ifade etti. Denize 
beton bloklar koymaya devam etmek yerine bu 
uygulamanın daha büyük bir kesime ulaştığını 
düşünüyor.  Balıkçı, kırk yıldır yetkilileri 
kendisini dinlemeye ikna etmeye çalıştığını 
belirtti ve büyük ticari teknelerin İtalya 
sularında yasadışı olarak çalışmasını önlemek 
için daha fazlasının yapılabileceğine inanıyor. 

Kaynak: 
https://ec.europa.eu/commission/presscorner
/detail/en/IP_23_4287  
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